臺北醫學大學國際轉譯科學博士學位學程獎勵學金實施要點

109 年 8 月 31 日學程會議修訂通過 109 年 9 月 24 日院務會議修訂通過 109 年 11 月 12 日研究生獎勵學金審查委員會議修訂通過

- 一、臺北醫學大學國際轉譯科學博士學位學程(以下簡稱本學程)為延攬優秀學生就讀本學程,培育具備醫學研究與教學專業知識技能之專門人才,並協助學生順利完成學業,特訂定「臺北醫學大學國際轉譯科學博士學位學程獎勵學金實施要點」(以下簡稱本要點)。
- 二、 本要點之經費來源,由轉譯醫學博士學程發展基金專戶(以下簡稱本 基金專戶)支應。
- 三、本學程獎勵學金(以下簡稱本獎勵學金)之獲獎名額,由本學程之學 程會議依本基金專戶當學年度提撥之額度,以及申請學生人數彈性調 整之。
- 四、 本要點所稱之外國學生,身分為依本校外國學生入學規定就讀本學程 之學生。
- 五、 本獎勵學金依獲獎資格不同,區分為甲、乙二類,由本學程學程會議 依預算逐年審議,並依個案核定。
- 六、獲本校 Type A 獎學金資格者,入學本學程且未獲中華民國(以下簡稱我國)政府機關(構)提供之獎學金、我國政府機關(構)以外之其他機構提供之全額獎學金,於本學程學程會議審查錄取名單時,得核定擇優發給甲類獎勵學金,獎勵金額為每人每月新臺幣(下同)二千元。獎勵最多二學年為原則,若喪失校 Type A 獎學金資格者,則停止發放。
- 七、 獲本校 Type C 獎學金資格者,入學本學程且未獲我國政府機關 (構)提供之獎學金、我國政府機關(構)以外之其他機構提供之全 額獎學金,於本學程學程會議審查錄取名單時,得核定擇優發給申請 乙類獎勵學金,獎勵金額為每人每月至多一萬六千元(含醫科院補

- 助),由本學程學程會議依個案核定,至多受獎二學年,如要延續申請第二學年之獎勵學金者應依本學程公告之方式向本學程辦公室提出申請,需評估前一學年度學業成績,即上、下學期平均成績皆達八十五分(含)以上,且行為表現無不良紀錄者。
- 八、每次受獎核定以一年為期,每月發放一次;新生入學自完成註冊之當月開始,第二學年續註冊舊生自該學年開始之月份開始發放,至該學年度結束為止。
- 九、 受獎生有下列情事者,本學程得停止發放獎勵學金或取消其受獎資格:
 - (一)有休學、退學、開除學籍、轉學或轉系所等情事。
 - (二) 違反校規受記過以上處分或違反本學程規範。
 - (三)受獎助學生未依本校學生境外研修作業要點申請下出國,「隔月」即停發獎助學金,直到返國就學為止。

受獎生申請文件有偽造或不實之情事時,本學程除取消其受獎資格 外,並得要求繳回已核發之獎勵學金。

- 十、 本要點未盡事宜,應依本校相關規定及政府相關法令辦理。
- 十一、 本要點經研究生獎勵學金審查委員會通過,報請校長核定後公告施 行;修正時亦同。

Procedures of Scholarship Allowance for the International Ph.D. Program for Translational Science in Taipei Medical University

Amended and reinstated by the Program Meeting on August 31, 2020

Amended and reinstated by the College Affairs Meeting on September 24, 2020

Amended and reinstated by the Graduate Student Scholarship Review Committee on November 12, 2020

- I. The Procedures of Scholarship Allowance for the International Ph.D. Program for Translational Science in Taipei Medical University (hereinafter referred to as the "Procedures") are made in order to recruit outstanding students for the International Ph.D. Program for Translational Science in Taipei Medical University (hereinafter referred to as the "Program"), cultivate specialists having the professional knowledge and skills for medical research and teaching, and complete the academic requirements successfully.
- II. The budgets for the Procedures will come from the dedicated account of the development of Ph.D. Program for Translational Medicine (hereinafter referred to as the "Account").
- III. The number of recipients of the scholarships under this Program (hereinafter referred to as the "Scholarship") will vary based on the funds allocated to the Account by the Program Meeting in the academic year, and the number of applicants.
- IV. A foreign student under the Procedures refers to a student who enrolls in this Program according to the Regulations of Admission of Foreign Students in TMU.
- V. There will be two types of Scholarship, Type 1 and Type 2, which are granted based on the eligibility of recipient by the Program Meeting annually according to the budgets, and on a case-by-case basis.
- VI. The Program may grant Type 1 allowance to any outstanding candidate of TMU Type A Scholarship who enrolls in this Program and does not receive any scholarship provided by a government agency (institution) of the Republic of China (hereinafter referred to as "Taiwan"), or any full scholarship provided by a non-Taiwan government agency (institution) when reviewing the grant list. The allowance is NT\$2,000 per month per person and will be given for up to two academic years. If the recipient is

- no longer qualified for TMU Type A Scholarship, the allowance will be cancelled.
- VII. The Program may grant Type 2 allowance to any outstanding candidate of TMU Type C Scholarship who enrolls in this Program and does not receive any scholarship provided by a government agency (institution) of Taiwan, or any full scholarship provided by a non-Taiwan government agency (institution) when reviewing the grant list. The allowance is up to maximum NT\$16,000 per month per person (including subsidy from the College of Medical Science and Technology) and will be given for up to two academic years. If the recipient wishes to apply for the allowance for the second academic year, the application should be submitted to the Program Office according to the notice published by the Program. The applicant's academic performance of the previous academic year must be not less than 85 points for both semesters, and no bad conduct is recorded.
- VIII. The Scholarship is granted annually and paid monthly. The student will receive the payment from the month the enrollment is completed in the first year, and from the first month of the second and any subsequent academic years until the end of that academic year.
- IX. The Program will suspend payment of the allowance, or cancel the qualification if the recipient:
 - (1) Suspends study, withdraws, is expelled, transfers to another school or department.
 - (2) Violates the school regulations and obtains a demerit or higher punishment, or violates the regulations of the Program.
 - (3) Fails to apply for going abroad according to the Procedures of Overseas Study of Students of TMU; the allowance will be suspended from the following month until the recipient returns to Taiwan.
 - If the application documents is false or misrepresented, the Program will cancel the recipient's qualification, and may demand the repayment of any allowance.
- X. Any matter not provided in the Procedures will be handled in accordance with TMU's regulations and government laws.
- XI. The Procedures and any amendment will be published and enforced upon the resolutions of the Graduate Student Scholarship Review Committee, and approval by the President.

臺北醫學大學醫學科技學院轉譯醫學博士學位學程補助學生參與國際會議及發表學術期刊論文申請表					
	稱助學生爹 	·與國際會議及發達	表学術期刊論3 	て申請表 	
申請人姓名	中文		指導 教授	中文	
	英文			英文	
SCI 論文題目	中文				
	英文				
期-	刊全名				
期刊排名(Ranking)			期刊 Impact factor		
申請條件		 1.學生本人須為第一作者且以本學程名義發表。 2.論文內容須與轉譯醫學相關。 3.以本學程專任教師所指導之論文優先補助。 4.學生須於在學之期間提出申請。 			
申請國際會議論文發表補助		 1.不含於國內召開之會議。 2.以補助口頭發表為原則,若為壁報發表,則視當年度經費,於學程會議中討論之。 3.本補助須依科技部標準,於會議前向科技部及本校研發處申請補助,並取得證明文件。 4.補助項目比照科技部及本校研發處規定辦理。補助金額一次以新臺幣五千元為上限,一年以補助一次為原則。 			
申請學術期刊論文補助		1. 以補助SCI、SSCI之期刊論文為優先,三次為限。 2. Original article IF≥5或排名前20%,每篇補助新臺幣 壹萬元,其餘每篇補助新臺幣伍仟元。非 Original article則須 IF≥5或排名前20%,每篇補助新臺幣伍仟元。IF或排名以發表當年度之公告為原則。			
申請人 Applicant's Signature				日期 Date	
指導教授 Advisor's Signature				日期 Date	
單位主管 Chairman's Signature				日期 Date	

- 1.請將本申請表交至學程辦公室留存。
- 2.請提供論文全文及存摺影本。
- 3.上述獎勵與獎勵須經本學程會議審查通過。